

與沙特海關開展AEO互認安排 Development of AEO MRA with Saudi Arabia Customs

繼今年4月22日與巴林海關簽署「認可經濟營運商」(AEO)互認安排後，香港海關繼續積極向中東地區開拓AEO版圖，隨即展開與沙特阿拉伯天課、稅務與海關總局(沙特海關)的聯合認證工作，為落實雙方AEO互認安排，邁出重要一步。

於4月23及24日，貿易關係及公共傳訊科高級參事李志銘率領代表團到訪沙特海關總部及行動中心，就各自實施AEO計劃的經驗和挑戰進行深入討論及交流。期間，雙方亦到訪了兩間沙特AEO企業並展開聯合認證工作，以加快落實雙方AEO互認安排，為本地AEO企業帶來更多海外商機。



▶ 香港海關與沙特海關進行雙邊會談。
Bilateral meeting between Hong Kong Customs and Saudi Arabia Customs.



▶ 到訪沙特AEO進行聯合認證。
Joint validation visit to a Saudi Arabia AEO.

Following the conclusion of AEO Mutual Recognition Arrangement (MRA) with Bahrain Customs Affairs on 22 April 2024, Hong Kong Customs took active steps to expand its AEO network in the Middle East region and proceeded straight away to Saudi Arabia for the joint validation work with Saudi Arabia's Zakat, Tax, and Customs Authority (ZATCA), marking a significant step towards the conclusion of the MRA in a near future.

On 23 and 24 April, Senior Staff Officer of Office of Trade Relations and Public Communication, Mr Simon Lee, led a delegation to visit ZATCA Headquarters and Customs Operation Center where both sides shared thoroughly their experience and challenges in implementation of AEO programmes. The two Customs administrations also conducted joint validation visits to two Saudi Arabia AEOs, to expedite the process of AEO MRA conclusion with a view to expanding overseas business opportunities for Hong Kong AEOs.



聯絡我們
Contact Us

✉ aeo@customs.gov.hk

香港海關貿易關係及公共傳訊科

Office of Trade Relations and Public Communication
Customs and Excise Department

